При выполнении заданий с кратким ответом впишите в поле для ответа цифру, которая соответствует номеру правильного ответа, или число, слово, последовательность букв (слов) или цифр. Ответ следует записывать без пробелов и каких-либо дополнительных символов. Так как на экзамене распознавание апострофа в бланках ответов будет затруднено, записывайте ответ в полной форме, например: donotknow, вместо don'tknow.

В заданиях, где нужно установить соответствие между двумя столбцами, ответ запишите в виде сочетания букв и цифр, соблюдая алфавитную последовательность букв левого столбца. Некоторые данные правого столбца могут использоваться несколько раз или не использоваться вообще. Например: А1Б1В4Г2.

ЫМ

увидит результаты выполнения заданий с ответом. Выставленные учителем баллы отоб	кратким ответо	ом и сможет о	-		
1. Прочитайте предложения. Выберите	один из предлог	кенных вариан	тов ответа.		
I tried to make my voice sound when I a	nswered the pho	ne.			
1) far more deeper	2) far deeper	3) much n	nore deeper	4) far much deeper	
2. Выберите реплику-стимул, подходящ	ую по смыслу н	предложенної	й ответной реп	лике.	
That's very nice of you!					
1) Could you pass me the book, please?		g my biology ex had to leave ear		3) I'll carry your shopping to	the car.
3. Дополните мини-диалог, выбрав подх	одящую по смы	аслу реплику.			
X: I'm having a washing machine delivered	d this evening.				
Y: X: No, it's fine, thanks.					
1) Can you give me a hand with it?	2) I'd rather yo 5) TI	u didn't. 3) Do you need a eat!	hand? 4) Well, couldn't be	better.
Andrea Garen, a healthy lunch 'needs to comseveral (4) 'And, since teenagers are grown development, calcium needs are greater during sources of calcium (7) dairy products and ca colours and flavours, so you'll never get bored. carbohydrates. Lots of nutritious fruits and vege	ing and (5) the adolescence that leium-fortified of Basically, any le	rough changes, n at any other t ereals.' And, the unch should cor	the need for n ime,' says Mary at's just the beg	utrients is (6) more significant Choate, a food and nutrition ecinning. A balanced meal has a (8)	nt. 'Because of ducator. "Good B) variety of
4. Прочитайте текст. Выберите один из	предложенных	вариантов отве	та. Заполните	пропуск (1).	
1) demand 2) idea 3) w	ant 4) need	i	
5. Прочитайте текст. Выберите один из	-	-			
1) a	ffect 2) imp	oress 3) con	ntain 4) eff	ect	
6. Прочитайте текст. Выберите один из	предложенных	вариантов отве	та. Заполните	пропуск (3).	
1) ir	nclude 2) ho	old 3) main	tain 4) def	end	
7. Прочитайте текст. Выберите один из	предложенных	вариантов отве	та. Заполните	пропуск (4).	
1) oo	ecasions 2)	hours 3) po	eriods 4) ti	mes	
8. Прочитайте текст. Выберите один из	предложенных	вариантов отве	та. Заполните	пропуск (5).	
1) w	alking 2) go	oing 3) pas	sing 4) put	ting	
9. Прочитайте текст. Выберите один из	предложенных	вариантов отве	та. Заполните	пропуск (6).	
-	1) no 2)	so 3) too	4) even		
10. Прочитайте текст. Выберите один из	в предложенных	к вариантов отв	вета. Заполнит	е пропуск (7).	
-	onsist 2) ob	-			

1. Paula West: Seville, Spain

For our first ever visit to Andalucia we based ourselves in the splendid Parador de Carmona, a former 14th century Arabic fortress, which has been converted into a hotel and restaurant. The small town of Carmona is just a half-hour bus ride from Seville, Spain's fourth largest city and the capital of Andalucia. We spent the morning climbing La Giralda tower before stopping for lunch. The temperatures at midday are very high in Seville, so we cooled down with gazpacho, the delicious cold soup made with tomatoes, cucumbers and peppers.

2. Jo Smith: Dubai

Dubai has clearly grown in popularity as a holiday destination since my first visit five years ago. The number of hotels has risen and there are now far more activities on offer to tourists. On my recent holiday there in April, I avoided the water-skiing, windsurfing and horse-riding, and chose instead to visit the oasis town of Dhaid. Being early spring, it was pleasantly warm with daytime temperatures in the low 30s, dropping to a cool 15 °C at night. Dubai has always been a marvellous place to shop, with a wide range of souvenirs on offer in the Bedouin markets. I resisted the temptation, however, promising myself I would buy something on my next visit.

3. Katie Smart: Marrakech, Morocco

I never tire of going to Marrakech, and the market, or 'souk', in the old town is always first on my itinerary. It has a wonderful selection of rugs, jewellery, pottery and leather bags, and I normally come home with enough items to fill a suitcase — and my last visit there was no exception. But I am particularly attracted by the tremendous warmth and good humour of the inhabitants of Marrakech, who are delighted to be able to offer their hospitality and welcome foreign visitors to their city.

4. Fiona Miller: Lake Garda, Italy

My husband and I chose Lake Garda as our honeymoon destination and fell in love with its magnificent mountain setting and pretty lakeside villages. Based in the medieval town of Garda, we took advantage of the numerous outings organised by our tour operator to the many other resorts on the shores of the lake: Desenzano, with its 16th century cathedral; Malcesine, with its impressive castle built on a huge rock; and Limone, with its distinctive lemon groves and charming beach. We were so taken with the beauty of the area that we barely noticed the light showers which accompanied us on all our trips.

11. Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.

Which of the writers bought a large number of souvenirs?

1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

12. Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.

Which of the writers was comfortable in the climate?

1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

13. Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.

Which of the writers finds the local people very friendly?

1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

14. Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.

Which of the writers went on a number of excursions?

1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

Budapest is one of the most beautiful cities in Europe. Its many attractions include the Children's Railway, which is different from other railways because this train line (1) ... by youngsters aged 10 to 14. It (2) ... passengers through the beautiful forest parks of the Buda Hills ever since it (3) ... up in 1948.

Today, the railway (4) ... approximately 300,000 people a year on the 11-kilometre journey through the hills. Only young people who (5) ... successfully a special four-month training course are allowed to work there. The railway operates daily, and the young workers have to take one day off school every two weeks to participate. As long as their schoolwork (6) ..., their involvement is encouraged. Similar railways have been set up in other parts of the world, including Russia and Bulgaria, but the Budapest Children's Railway remains one of the largest and most popular trains of its kind that (7) ... passengers.

15. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (1).

1) runs 2) is running 3) has been running 4) is run

16. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (5).

1) have completed 2) would complete 3) had completed 4) are completed

17. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (6).

1) won't be suffering 2) hasn't been suffered 3) doesn't suffer 4) won't be suffered

18. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (7).

1) is ever transporting 2) has ever transported 3) was ever transported 4) is ever transported

19. Переведите на английский язык фрагмент предложения, данный в скобках.

When he saw us, he (сделал) an effort to say something pleasant.

20. Переведите на английский язык фрагмент предложения, данный в скобках.

Tea or coffee? — (Ничего), thanks. I've got to go in a minute to catch my train.

Summer is in the air and it's only natural for people to feel good and (1) ... about going on holiday. Everyone needs to relax and get away, so they try to use their (2) ... leave in the best possible way. Needless to say, getting away and escaping from your routine reduces stress. Any (3) ... will tell you of the benefits a holiday offers. So, even if you have to (4) ... your belt in order to afford a holiday, do it. In the end, it's worth it!

21. Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. В ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (1).

TIGHT, ENTHUSIAST, YEAR, PSYCHOLOGY

22. Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. В ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (2).

TIGHT, ENTHUSIAST, YEAR, PSYCHOLOGY

23. Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. В ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (3).

TIGHT, ENTHUSIAST, YEAR, PSYCHOLOGY

24. Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. В ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (4).

TIGHT, ENTHUSIAST, YEAR, PSYCHOLOGY

Many young people dream about a career in modelling. However, few of them realise exactly what it is like to be a professional model. It is (1) ... all glamour and riches. Only a (2) ... hopeful youngsters actually make it as professionals. (3) ... can be very hurtful to be told that you don't have (4) ... is needed.

- **25.** Прочитайте текст. Заполните пропуск (1) только одним словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.
- **26.** Прочитайте текст. Заполните пропуск (2) только одним словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.
- **27.** Прочитайте текст. Заполните пропуск (3) только одним словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.
- **28.** Прочитайте текст. Заполните пропуск (4) только одним словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.
 - 1. She described the whole play to us ... detail.
 - 2. Both my sons are crazy ... old motorbikes.
 - 3. The restaurant prides itself ... having the best pizza in town.
 - 4. There are so ... lemons in the fridge that I can't make lemonade.
 - 5. ... Susan use to be slim when she was at university?
 - 6. Bob Dylan ... original name was Robert Zimmerman won the Nobel Prize in Literature in 2016.
- **29.** Прочитайте предложение (1). Заполните пропуск ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.
- **30.** Прочитайте предложение (2). Заполните каждый из пропусков только ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.
- **31.** Прочитайте предложение (3). Заполните каждый из пропусков только ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.
- **32.** Прочитайте предложение (4). Заполните каждый из пропусков только ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.

- 1. The tallest trees in the world are called redwoods and they have grow in California. These
- 2. trees which can reach heights of around 91 metres. Among the enormous redwoods,
- 3. one other giant tree beats them all. This tree was discovered and measured in 2006.
- 4. The National Park Service then announced itself that at 115.7 metres, it was the tallest
- 5. tree in the world. Now it is so enough famous that it even has a name, 'Hyperion'.
- 6. In California there are every other giant redwoods which are just a little shorter than
- 7. Hyperion. The exact location of many of these enormous trees is been kept secret to
- 8. prevent them from being damaged. A typical redwood tree may lives for 500 to 700 years.
- 9. The National Park Service says that the redwoods' great height it is mainly due to the
- 10. climate in California; there is many heavy rain every year and the temperatures are mild.
- 33. Прочитайте текст. Из строки (1) выпишите ОДНО лишнее слово.
- 34. Прочитайте текст. Из строки (2) выпишите ОДНО лишнее слово.
- 35. Прочитайте текст. Из строки (3) выпишите ОДНО лишнее слово.
- 36. Прочитайте текст. Из строки (4) выпишите ОДНО лишнее слово.
- 37. Прочитайте текст. Из строки (5) выпишите ОДНО лишнее слово.
- 38. Прочитайте текст. Из строки (6) выпишите ОДНО лишнее слово.
- 39. Прочитайте текст. Из строки (9) выпишите ОДНО лишнее слово.
- 40. Прочитайте текст. Из строки (10) выпишите ОДНО лишнее слово.